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Plats och tid Alströmerteatern, 
Alströmergymnasiet 

Paragrafer §§147-175 

 kl. 13:00-19:42 
  
Beslutande  Linda Espeving (M) (ordförande) 

Sebastian Aronsson (S) (vice ordförande) 
Dennis Alvdén (M) (2:e vice ordförande) 
Simon Waern (S) 
Camilla Stensson (S) 
Anton César (S) 
Birgit Börjesson (S) 
Leif Hansson (S) 
Rebecka Gustin (S) 
Håkan Stern (S) 
Pamela Nilsson Ludvigsson (S) 
Peter Norlander (S) 
Irene Jonsson (S) 
Daniel Filipsson (M) 
Eva-Lotta Pamp (M) 
Thomas Thim (M) 
Karin Schagerlind (M) 
Jimmy Lanevik (M) 
Kjerstin Hansson (SD) §§153-175 
Mats Bjelkemyr (SD) 
Annika Qarlsson (C) 
Heidi Hankanen Ängberg (C) 
Sanna Dabolins (V) 
Marcus Wallin (V) 
Lady France Mulumba (KD) §§147-152 
Kent Perciwall (KD) 
Ann-Lie Tulokas Olsson (KD) 
David Skoog (KD) 
Jens Christian Berlin (L) 
Anne Gunnevik (L) 
Karin Josefsson (L) 
Amanda Andersson (MP) 
Ulla Dalén (MP) 
Morgan Fredvi (S) §§147-167 ersätter Anders Sandberg (S) 
Inger Carlborg (M) ersätter Magnus Linde (M) 
Britt Berggren (M) ersätter Thorsten Larsson (M) 
Henrik Alvdén Bona (M) ersätter Per-Gordon Tranberg (M) 
Gunilla Gomér (SD) §§147-152 ersätter Kjerstin Hansson (SD) 
Christoffer Salander (V) ersätter Martin Lindberg (V) 
Adam Jansson (KD) §§153-175 ersätter Lady France Mulumba (KD) 
Holger Andersson (L) ersätter Stefan Bedö (L) 
Anita Hedén Unosson (S) 
Agneta Grange (-) 
Jill Holm (-) 
Boris Jernskiegg (-) 
Lars-Olof Jaeger (-) 
Kristina Poulsen (-) 
Patrik Eriksson (V) 
Mehdi Sarwari (V) 
Roger Andersson (S) (ersätter Anette Heinemann (-)) 
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Theresa Montebelli (C) (ersätter Ali Said (C)) 
  
  
  
Övriga deltagare Ulrika Månsson (kommunsekreterare) 

Maria Standar (kommundirektör) 
Cecilia Knutsson (kommunjurist) 
Kristina Zanhar (demokratistrateg) 
Jerker Gustafsson (punkt A, biträdande kommundirektör) §147 
Simon Lindau (punkt A, ekonomichef) §147 
Peter Öfverström (punkt A, koncernredovisningschef) §147 
Patrik Wendeblad (punkt A, verksamhetscontroller ) §147 
Lovisa Björnsdotter (punkt B, samhällsbyggnadsförvaltningen, VA-chef) 
§147 

  
Utses att justera Mats Bjelkemyr (SD) 

Amanda Andersson (V) 
  
Justeringens plats och 
tid 

Protokollet justeras på distans. 

  
 

Sekreterare  
 Ulrika Månsson 

Ordförande  
 Linda Espeving (M)  

Justerande  
 Mats Bjelkemyr (SD) Amanda Andersson (V) 
 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits på Alingsås kommuns digitala anslagstavla.      
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§ 147 Information 
§ 148 Delårsbokslut 2024 för Alingsås kommun 
§ 149 Ny styrmodell 2024 
§ 150 Upphävande av policy för styrande dokument i Alingsås kommun 
§ 151 Budget nya Nolhaga reningsverk 
§ 152 Budget 2025-2027 för Alingsås kommun 
§ 153 Renhållningstaxa 2025 
§ 154 GIS-taxa 2025 

§ 155 Detaljplan för Alingsås, bostäder vid Bryngeskogsvägen (Stadsskogen 2:122 
med flera), beslut om antagande 

§ 156 Exploateringsavtal - Bostäder vid Bryngeskogsvägen (Stadsskogen 2:122 
med flera) 

§ 157 Detaljplan för Alingsås, bostäder med mera i Stadsskogen, etapp 4 
(Stadsskogen 1), beslut om antagande 

§ 158 Sammanträdesdagar för kommunstyrelsens arbetsutskott, kommunstyrelsen 
och kommunfullmäktige 2025 

§ 159 Program för uppföljning av privata utförare 2022-2026 

§ 160 Revidering av lokal suicidpreventiv handlingsplan 2023-2025 Alingsås 
kommun 

§ 161 Policy för informationssäkerhet och dataskydd i Alingsås kommun 

§ 162 Svar på motion gällande ett maxtak på 15 barn i förskolan - Marcus Wallin 
(V) och Sanna Dabolins (V) 

§ 163 Svar på motion gällande arbetstidsförkortningsmodellen 80-90-100 - Emily 
Munter (V), Sanna Dabolins (V) och Martin Lindberg (V) 

§ 164 Svar på motion gällande ökning av antalet bussturer mellan tätort och 
landsbygd - Heidi Hankanen Ängberg (C) 

§ 165 Svar på motion gällande att höja friskvårdsbidraget - Amanda Andersson 
(MP) 

§ 166 Svar på interpellation till kommunstyrelsens ordförande gällande det 
brottsförebyggande arbetet - Marcus Wallin (V) 

§ 167 Svar på interpellation till kommunstyrelsens ordförande gällande kommunens 
arbete för att förebygga våld mot kvinnor - Annika Qarlsson (C) 

§ 168 Motion gällande att införa detektionsverktyg av barnpornografiskt material på 
kommunens datorer - Annika Qarlsson (C) och Heidi Hankanen Ängberg (C) 

§ 169 Avsägelse av uppdrag som ledamot i kultur- och utbildningsnämnden - Martin 
Tirhammar (C) 

§ 170 Avsägelse av uppdrag som ersättare i kultur- och utbildningsnämnden - 
Johanna Alfridsson (C) 

§ 171 Avsägelse av uppdrag som ersättare i vård- och omsorgsnämnden - Zlatibor 
Sinik (C) 

§ 172 Kommunalt kompletteringsval – Ledamot i kultur- och utbildningsnämnden 
efter Martin Tirhammar (C), Johanna Alfridsson (C) 

§ 173 Kommunalt kompletteringsval – Ersättare i kultur- och utbildningsnämnden 
efter Johanna Alfridsson (C), Ali Said (C) 

§ 174 Kommunalt kompletteringsval – Ersättare i vård- och omsorgsnämnden efter 
Zlatibor Sinik (C), Leif Åkerblad (C) 

§ 175 Meddelanden 
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§ 147 
Information 

Ärendebeskrivning 
  
A/ Delårsbokslut 2024 för Alingsås kommun 
B/ Budget nya Nolhaga reningsverk 
C/ Allmänhetens frågor Budget 2025-2027 för Alingsås kommun 
    (punkten utgår, då inga frågor kommit in) 
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§ 148  2024.017 KS   
Delårsbokslut 2024 för Alingsås kommun  
Ärendebeskrivning 
Delårsbokslutet är årets första samlade rapport och analys av verksamhet och ekonomi till 
kommunfullmäktige för årets första åtta månader. Varje nämnds underlag till delårsbokslutet 
finns samlade i ett separat beslutsunderlag till kommunens delårsbokslut. I dessa beskrivs 
nämndernas arbete under året samt uppföljning av nämndernas mål.  
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 7 oktober 2024 lämnat följande yttrande: 
  
Kommunstyrelsen utövar uppsiktsplikt gentemot kommunens nämnder samt styrelser och 
återrapporterar detta löpande under året. Nämnderna har i enlighet med styrmodell och 
tillhörande anvisningar antagit budgetar för perioden 2024–2026 med egna mål utifrån 
kommunfullmäktiges prioriterade mål, samt upprättat internkontrollplaner. Sammantaget 
fortlöper verksamheten enligt plan. Utvärdering av samtliga verksamhetsresultat kommer 
dock kunna göras först i årsbokslutet då det i flera fall saknas resultat för första halvåret.  
  
Alingsås kommun prognostiserar ett resultat på 162 mnkr för helåret 2024. I förhållande till 
skatter och generella statsbidrag uppgår det prognostiserade resultatet till 5 procent. Detta 
ska jämföra med budget på 93 mnkr (3 procent). Förklaringen till den positiva avvikelsen är 
främst en fortsatt positiv utveckling på kommunens finansiella placeringar samt en bättre 
skatteprognos.  
  
I årets delårsbokslut upprättas ingen sammanställd redovisning, vilket innebär att respektive 
bolag och förbund redovisas var och ett för sig. En översiktlig konsolidering skulle innebära 
ett samlat prognostiserat resultat för kommunkoncernen på ca 239 mnkr, vilket är en positiv 
avvikelse på drygt 100 mnkr från den sammanställda budgetens resultat om 138 mnkr. 
Avvikelsen beror till största del på kommunens prognostiserade resultat. Prognosen för 2024 
är lägre jämfört med utfallet 2023 för Alingsås kommunkoncern på 250 mnkr.  
  
I samband med delårsbokslutet följs målen för god ekonomisk hushållning upp. Alingsås 
kommun prognostiseras uppnå majoriteten av de finansiella målen för år 2024. För 
verksamhetsmålen är prognosen att en god ekonomisk hushållning delvis uppfylls utifrån ett 
verksamhetsperspektiv under 2024. 
  
Kommunstyrelsen har den 21 oktober 2024, § 144 behandlat ärendet. 
  
Anförande 
Anförande hålls av Marcus Wallin (V) och Daniel Filipsson (M). 
  
 

Beslut 
Delårsbokslut 2024 för Alingsås kommun godkänns. 
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Expedieras till  
Samtliga nämnder och bolag, AVR 
 

Beslutsunderlag 
• §144 KS Delårsbokslut 2024 för Alingsås kommun 
• Tjänsteskrivelse - Delårsbokslut 2024 för Alingsås kommun 
• Delårsbokslut 2024 för Alingsås kommun, uppdaterad 
• Bilaga - Tabeller för uppföljning av prioriterade mål 
• Alingsås och Vårgårda Räddningstjänstförbund - Delårsbokslut 2024 
• § 51 BUN - Delårsbokslut 2024 för barn- och ungdomsnämnden 
• Barn - och ungdomsnämnden - Delårsbokslut 2024 
• Barn- och ungdomsnämnden - Internkontrollplan 2024 
• §80 BMN - Delårsbokslut 2024 för bygg- och miljönämnden 
• Bygg- och miljönämnden - Delårsbokslut 2024 
• §134 KS - Delårsbokslut 2024 för kommunstyrelsen 
• Kommunstyrelsen - Delårsbokslut 2024 
• §80 KUN - Delårsbokslut 2024 för kultur- och utbildningsnämnden 
• Kultur- och utbildningsnämnden - Delårsbokslut 2024 
• §42 SN - Delårsbokslut 2024 för socialnämnden 
• Socialnämnden - Delårsbokslut 2024 
• Socialnämnden - Ekonomisk handlingsplan 
• §50 TEN - Delårsbokslut 2024 för tekniska nämnden 
• Tekniska nämnden - Delårsbokslut 2024 
• §58 VON - Delårsbokslut 2024 för vård- och omsorgsnämnden 
• Vård- och omsorgsnämnden - Delårsbokslut 2024 
• §35 ÖFN - Delårsbokslut 2024 för överförmyndarnämnden 
• Överförmyndarnämnden - Delårsbokslut 2024 
• Revisorernas bedömning av delårsrapport 2024 - Alingsås kommun 
• Yttrande om delårsrapport 2024 - Alingsås kommun 
• Översiktlig granskning av delårsrapport 2024 - Alingsås kommun 
• Revisorernas bedömning av delårsrapport 2024 - Alingsås och Vårgårda 

Räddningstjänstförbund 
• Yttrande om delårsrapport 2024 - Alingsås och Vårgårda Räddningstjänstförbund 
• Översiktlig granskning av delårsrapporten 2024 - Alingsås och Vårgårda 

Räddningstjänstförbund 
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§ 149  2024.339 KS   
Ny styrmodell 2024  
Ärendebeskrivning 
Alingsås kommuns nuvarande styrmodell antogs av kommunfullmäktige den 27 november 
2019, § 218. Detta beslut kom efter en revidering av styrmodellen som syftade till att skapa 
en tydligare koppling till vision och värdegrund. I samband med detta gjordes även en 
översyn av vilka delar som kunde utvecklas för att stärka genomslagskraften i kommunens 
verksamhetsstyrning. 
  
Kommunstyrelsen beslutade i sin budget för 2023-2025 att ge kommunledningskontoret i 
uppdrag att ta fram en kommunkoncernövergripande ekonomisk handlingsplan för välfärdens 
finansiering under 2020-talet. Uppdraget återrapporterades och kommunstyrelsen beslutade 
den 11 december 2023, § 217, att anta en kommunkoncernövergripande ekonomisk 
handlingsplan. Syftet med handlingsplanen är att kommunen ska genomföra genomtänkta 
långsiktiga åtgärder för att underlätta för kommunen att hantera kommande 
kostnadsökningar. En av åtgärderna i planen var att revidera styrmodellen så att större fokus 
läggs på effektivitet. Kommunledningskontoret har gjort en översyn av styrmodellen i vilken 
det framkommer att det finns områden i styrmodellen som inte efterföljs och att det finns 
potential för effektivare styrning. Av den anledningen föreslås en reviderad version av 
styrmodellen.  
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 30 september 2024 lämnat följande yttrande 
och förslag till beslut: 
  
I översynen har det framgått att styrmodellen kan justeras så att styrningen än mer inriktas till 
att kommunen ska ha effektiva verksamheter och effektiva planerings- och 
uppföljningsprocesser. För att detta ska vara möjligt behöver det finnas förutsättningar för 
dialog och samförstånd och att förvaltning säkerställer att förtroendevalda är välinformerade 
och har bra beslutsunderlag.  
  
Kommunledningskontoret föreslår att målstyrningen koncentreras till ett övergripande mål – 
Sveriges mest effektiva kommun. Vilket innebär att Alingsås kommun ska bli bäst i Sverige 
på att ha verksamheter med hög kvalitet utifrån våra förutsättningar och resurser. Målet 
tydliggör behovet av att kommunen behöver anpassa verksamheterna och fokusera på att ge 
en god kvalitet i sitt grunduppdrag. När målet nås står Alingsås kommunen väl rustat för att 
kunna erbjuda invånarna en hög välfärd även i en utmanande framtid. Målet föreslås följas 
upp två gånger per år, på nämndsnivå genom respektive nämnds genomlysning och bokslut, 
samt på kommunövergripande nivå i samband med kommunens årsbokslut.  
  
Enligt kommunallagen 11 kap. § 6, ska kommunens budget innehålla mål för god ekonomisk 
hushållning. I förslaget till styrmodell framkommer att verksamhetsmålen definieras genom 
kommunens övergripande mål – Sveriges mest effektiva kommun.  
  
För att komplettera begränsningarna i målstyrningen föreslås att respektive nämnd har 
möjligheten att i samband med budget ange politiska inriktningar som ska styra 
förvaltningen. Dessa bör vara få till antalet och koncist skrivna. Syftet med de politiska 
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inriktningarna är att tydliggöra för förvaltningarna vilka frågor eller områden som är särskilt 
viktiga för hur verksamheterna bedrivs eller utvecklas. Dessa ska hjälpa förvaltningen i sitt 
förhållningssätt och i sina prioriteringar. De politiska inriktningarna föreslås inte ligga med i 
den ordinarie uppföljningsprocessen men kan följas upp om nämnden så önskar.  
  
Förslaget till styrmodell innebär en mer reducerad detaljstyrning av styrprocesserna. Syftet 
med en mer övergripande styrning är att underlätta och möjliggöra justeringar utan att 
styrmodellen behöver justeras. I dagens styrmodell finns områden där styrningen bedöms 
som för omfattande och som snarare bör kunna styras genom anvisningar, exempelvis 
skrivningar om bokslutsdialoger och rutin för omvärldsanalys. En sådan förändring är att 
bolagen föreslås styras mindre genom styrmodell och i högre grad av ägardirektiv.  
  
Det finns även vissa områden i nuvarande styrmodell som föreslås tas bort helt då de inte 
efterföljs idag. Detta gäller framförallt skrivningar om tillväxtprogram, som kommunen inte 
använder sig av längre. Ett annat område är kritiska verksamhetsfaktorer, som endast nyttjas 
av några nämnder. Att ta bort dessa hindrar samtidigt inte att nämnder att själva avgöra om 
man vill fortsätta använda sig av kritiska verksamhetsfaktorer.  
  
Styrmodellen föreslås kompletteras med att resursfördelningsmodellen förklaras då detta är 
ett viktigt verktyg i budgetprocessen. Likaså föreslås förytliganden av de styrdokument som 
kommunen använder sig av.  
  
Om styrmodellen antas av kommunfullmäktige planerar kommunledningskontoret att göra 
justeringar av dokumentets utformning och design. Innehållet kommer inte förändras.  
  
Kommunstyrelsen har den 21 oktober 2024, § 140 behandlat ärendet och föreslagit att 
styrmodell för Alingsås kommun antas och att styrmodellen ersätter den tidigare 
styrmodellen, antagen av kommunfullmäktige den 27 november 2019, § 218. 
  
Kommunstyrelsen har den 21 oktober 2024, § 140 behandlat ärendet och föreslagit att 
styrmodellen godkänns. 
  
Anförande 
Anförande hålls av Daniel Filipsson (M), Heidi Hankanen Ängberg (C), Simon Waern (S), 
Jens Christian Berlin (L), Sanna Dabolins (V), Lady France Mulumba (KD), Amanda 
Andersson (MP), Eva-Lotta Pamp (M), Marcus Wallin (V), Rebecka Gustin (S), Boris 
Jernskiegg (-), Annika Qarlsson (C), Holger Andersson (L), Thomas Thim (M) och Birgit 
Börjesson (S). 
  
 

Förslag till beslut på sammanträdet 
Daniel Filipsson (M), Simon Waern (S), Jens Christian Berlin (L), Lady France Mulumba 
(KD), Eva-Lotta Pamp (M), Rebecka Gustin (S), Boris Jernskiegg (-), Holger Andersson (L), 
Thomas Thim (M) och Birgit Börjesson (S) föreslår att kommunstyrelsens förslag till beslut 
bifalls. 
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Heidi Hankanen Ängberg (C) föreslår i första hand följande tre ändringar i förslag till beslut: 
1. ”Att bli Sveriges mest effektiva kommun” ändras till ”Att bli Sveriges mest effektiva 
kommun med så hög kvalitet som möjligt utifrån kommunens förutsättningar.” på andra raden 
under rubriken ”2. Mål- och resultatstyrning” (s. 11) och näst sista raden s. 11. 
2. Rubriken Sveriges mest effektiva kommun” (s. 11) ändras till ”Hög kvalitet utifrån 
kommunens förutsättningar” (även i innehållsförteckningen). 
3. Rad 10 s. 11: orden ”Målet innebär att Alingsås ska ha en” stryks och ersätts med ordet 
”med” och sätts ihop med föregående mening. 
  
Annika Qarlsson (C) föreslår att Heidi Hankanen Ängbergs (C) ändringsförslag bifalls. 
  
Heidi Hankanen Ängberg (C) föreslår i andra hand att kommunstyrelsens förslag till beslut 
bifalls. 
  
Sanna Dabolins (V) föreslår i första hand att den gamla styrmodellen behålls. 
  
Sanna Dabolins (V) föreslår i andra hand att målet för kommunen ändras till "Sveriges mest 
hållbara kommun" och att styrmodellen skrivs om för att passa målet. 
  
Marcus Wallin (V) föreslår att Sanna Dabolins (V) båda ändringsförslag bifalls. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag till beslut mot Heidi Hankanens Ängbergs tre 
ändringsförslag och finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag till 
beslut. 
  
Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag till beslut mot Sanna Dabolins första 
ändringsförslag och finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag till 
beslut. 
  
Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag till beslut mot Sanna Dabolins andra 
ändringsförslag och finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag till 
beslut. 
  
 

Beslut 
Styrmodell för Alingsås kommun antas. Styrmodellen ersätter den tidigare styrmodellen, 
antagen av kommunfullmäktige den 27 november 2019, § 218. 
  
Deltar inte i beslut 
Amanda Andersson (MP) deltar inte i handläggning och beslut av ärendet. 
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Reservation 
Sanna Dabolins (V) lämnar följande skriftliga reservation: 
Vi i Vänsterpartiet reserverar oss först och främst mot det övergripande målet i förslaget till 
ny styrmodell - ”Sveriges mest effektiva kommun”. När fokus ligger på effektivitet finns det en 
risk att det innebär nedskärningar i välfärdstjänster, ökad press på arbetstagare och en 
minskning av offentliga investeringar i sociala program som bidrar till långsiktig trygghet och 
jämlikhet. 
Vi vill istället att målet ska vara att skapa ”Sveriges mest hållbara kommun”, vilket innebär ett 
långsiktigt och helhetsinriktat perspektiv där både miljömässiga, sociala och ekonomiska 
faktorer vägs in. Hållbarhet innebär inte bara att skydda miljön, utan också att säkerställa att 
alla invånare har tillgång till goda bostäder, vård, utbildning och välfärd, samtidigt som 
arbetare får trygga arbetsvillkor och rimliga löner. Genom att prioritera hållbarhet kan 
kommunen visa att den tar ansvar för kommande generationers behov och strävar efter att 
skapa ett samhälle där alla har möjlighet att leva ett gott liv, utan att utsätta miljön eller 
sociala skyddsnät för onödig stress. Med målet ”Sveriges mest hållbara kommun” blir 
kommunen ett föredöme i att främja rättvisa och jämlikhet, samtidigt som man tar ansvar för 
klimatet och den biologiska mångfalden. 
Vi reserverar oss även mot att man i förslaget till den nya styrmodellen tar bort mer specifika 
mål, indikatorer och uppföljningssystem, vilket försvårar möjligheten att tydligt följa upp om 
verksamheterna utvecklas i rätt riktning. Detta innebär en förskjutning av styrningen från 
politiker till tjänstemän, vilket kan leda till att det blir otydligt för oss politiker vad 
verksamheten faktiskt styr mot. Att lägga ansvaret på nämnderna att själva 
formulera politiska inriktningar i sina budgetar riskerar att göra processen mer godtycklig och 
svår att utvärdera. Vi vill därför se att man hellre behåller den gamla styrmodellen, eller 
uppdaterar målet - och därmed hela styrmodellen - efter målet “Sveriges mest hållbara 
kommun”. 
  
Anteckning 
Jens Christian Berlin (L) lämnar följande protokollsanteckning: 
Liberalerna ser positivt på att med det övergripande effektivitetsmålet kommer ett större 
fokus läggas vid kvalitet och resursutnyttjande. Vi vill samtidigt peka på svårigheten att hitta 
lämpliga indikatorer för att utvärdera om kommunen når detta mål. Inom vissa verksamheter 
kan det kanske vara mer eller mindre naturligt hur en sådan utvärdering ska göras. Inom 
andra verksamheter, inte minst de som inte är lagstyrda, är detta inte självklart. Det kommer 
att krävas ett grundligt arbete för att det övergripande målet inte bara ska bli tomma ord. 
  
Vid sidan av de mål som kommer att följas upp genom styrmodellen, har kommunen ett antal 
övergripande styrdokument som ska följas upp separat. För att detta ska vara överblickbart 
för såväl förtroendevalda som förvaltningarna, efterlyser Liberalerna en sammanställning 
över dessa styrdokument och när de återkommande ska följas upp. 
  
En följd av den nya styrmodellen är att fler politiska inriktningsbeslut kommer att fattas på 
nämndnivå. En farhåga är att inflytande över dessa beslut i praktiken kommer att hamna hos 
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nämndpresidier och förvaltningsledningar. Det kommer att krävas utvecklade arbetsformer 
och en öppenhet för att involvera hela nämnderna om inte beslut i realiteten ska komma att 
avgöras i andra sammanhang. 
  
 
Expedieras till  
Samtliga nämnder och bolag, AVRF 
 

Beslutsunderlag 
• §140 KS Ny styrmodell 2024 
• Förslag på ny styrmodell för Alingsås kommun, uppdaterad reviderad version 
• Tjänsteskrivelse - Översyn av styrmodellen 2024 
• Styrmodell Alingsås kommun, reviderad 2019 
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§ 150  2023.452 KS   
Upphävande av policy för styrande dokument i Alingsås kommun  
Ärendebeskrivning 
Policy för styrande dokument i Alingsås kommun antogs av kommunfullmäktige den 26 
februari 2020, § 31. Alingsås kommuns styrdokument skapar förutsättningar för att 
kommunens anställda och förtroendevalda ska göra rätt saker på rätt sätt. Utformning av 
styrdokument ska vara likartad, då det ökar dokumentens kvalitet och gör det enklare att 
efterleva dess intentioner. 
  
I den risk- och väsentlighetsanalys som genomfördes i samband med kommunstyrelsens 
budget 2023-2025 utpekades att Alingsås kommun har en ineffektiv mängd styrdokument, 
samt att bristande uppföljning av styrdokument leder till oklar användning och användbarhet 
av styrdokument för verksamheten. En del i arbetet med en ökad kontroll över kommunens 
styrdokument har varit att utveckla och revidera hanteringen av styrande dokument i 
Alingsås kommun. 
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 1 oktober 2024 lämnat följande yttrande: 
  
Kommunledningskontoret påbörjade under våren 2024 en översyn av kommunens 
styrmodell. Hanteringen av kommunens styrande dokument är en del av kommunens 
styrmodell. I förslag till reviderad styrmodell kommer det finnas med ett kort avsnitt som 
översiktligt reglerar hantering av styrande dokument. 
  
Som en följd av tillägget i styrmodellen föreslås därmed att Policy för styrande dokument i 
Alingsås kommun upphävs. Regleringen i styrmodellen kompletteras istället med ett 
stödjande dokument i form av en rutin för styrande dokument, som mer detaljerat beskriver 
vilka övervägningar som ska göras vid framtagandet av styrande dokument. 
  
Kommunledningskontoret föreslår att Policy för styrande dokument i Alingsås kommun 
upphävs. 
  
Kommunstyrelsen har den 21 oktober 2024, § 141 behandlat ärendet. 
  
 

Beslut 
Policy för styrande dokument i Alingsås kommun upphävs. 
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Expedieras till  
Samtliga nämnder och bolag, AVRF 
 

Beslutsunderlag 
• §141 KS Upphävande av policy för styrande dokument i Alingsås kommun 
• Tjänsteskrivelse - Upphävande av policy för styrande dokument i Alingsås kommun 
• Policy för styrande dokument 
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§ 151  2024.380 KS   
Budget nya Nolhaga reningsverk  
Ärendebeskrivning 
Nolhaga avloppsreningsverk är idag gammalt, uttjänt och i stort behov av ombyggnad. 
Reningsverket tar emot avloppsvatten från motsvarande ca 30 000 personer, men behöver 
uppgraderas för att möta en växande befolkning. För att klara framtida kapacitetsbehov samt 
skärpta krav på rening, arbetsmiljö, driftsäkerhet, energieffektivitet och kostnadseffektivitet, 
krävs en omfattande ombyggnation av reningsverket. 
  
Utredningar och förstudier under 2018-2019 kring reningsverkets upprustningsbehov 
mynnade ut i en upphandling av en totalentreprenad för ombyggnation av reningsverket. Ett 
partneringavtal tecknades med Peab Anläggning AB under 2020 och sedan dess har 
förprojektering i form av programhandling och systemhandling genomförts i samverkan. 
  
Ombyggnationen av Nolhaga reningsverk innefattar upprustning av verkets samtliga delar 
(mekanisk, kemisk och biologisk rening samt slambehandling). Ombyggnationen kommer att 
ske under pågående drift. 
  
Nu har projektet nått det skede där tillräckligt mycket underlag finns framme för att kunna 
bedöma vad en ombyggnation kommer att kosta. 
  
Samhällsbyggnadsförvaltningens bedömning är att en ombyggnation av Nolhaga reningsverk 
är nödvändig och att underhållet inte kan skjutas fram längre. 
 
  
Ärendet hanterades på tekniska nämnden den 7 oktober 2024, § 56. 
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 1 oktober 2024 lämnat följande yttrande: 
 
Kommunledningskontoret har tagit del av beslutsunderlagen från 
samhällsbyggnadsförvaltningen och har även varit delaktiga i projektet genom plats i 
styrgrupp bland annat. 
  
Den finansiella konsekvensen av föreslaget beslut innebär att kommunen kommer behöva 
avyttra värdepappersinnehav samt låna medel för att kunna finansiera projektet. Ett 
investeringsprojekt av denna storlek kommer påverka kommunkoncernens finansiella 
ställning med en ökad skuldsättning som följd. Kommunledningskontoret ser dock att detta är 
hanterbart och att investeringen är nödvändig. Kostnadsmässigt är det VA-kollektivet som 
kommer belastas med bland annat räntor och avskrivningar och det kommer därmed inte 
påverka skattekollektivet rent kostnadsmässigt. 
  
Kommunstyrelsen har den 21 oktober 2024, § 145 behandlat ärendet och föreslagit att 
budgeten för Nolhaga reningsverk godkänns. 
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Anförande 
Anförande hålls av Gunilla Gomér (SD), Daniel Filipsson (M), Jens Christian Berlin (L), 
Morgan Fredvi (S), Amanda Andersson (MP), Sanna Dabolins (V), Kent Perciwall (KD), Boris 
Jernskiegg (-), Jimmy Lanevik (M) och Heidi Hankanen Ängberg (C). 
 

Förslag till beslut på sammanträdet 
Gunilla Gomér (SD) föreslår att ärendet återremitteras. 
  
Daniel Filipsson (M), Jens Christian Berlin (L), Morgan Fredvi (S), Amanda Andersson (MP), 
Sanna Dabolins (V), Kent Perciwall (KD), Jimmy Lanevik (M) och Heidi Hankanen Ängberg 
(C) föreslår att kommunstyrelsens förslag till beslut bifalls. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om ärendet ska avgöras idag eller återremitteras och finner att ärendet 
ska avgöras idag. 
  
  
 

Beslut 
Investeringsbudget på 2 500 miljoner kronor (2,5 miljarder kronor) för ombyggnationen av 
Nolhaga reningsverk fastställs. Budgeten omfattar alla moment från förstudie och 
projektering till byggnation och färdigställande av nytt avloppsreningsverk. 
 

   

Anteckning 
Gunilla Gomér (SD) lämnar följande protokollsanteckning: 
När beslutet togs i kommunfullmäktige tidigare i år, den 12/6-24 utgick vi från 
de förhållandena och förutsättningarna som vi fick presenterade i ärendet vid den 
tidpunkten. 
Nu har förhållandena ändrats, och budgeten för ombyggnation av reningsverket i Nolhaga 
som först skulle uppgå till 480 miljoner, ökat markant till 2,5 miljarder. 
Informationen vi fick till oss, var att det billigaste alternativet är att låta reningsverket ligga 
kvar på befintlig plats i Nolhaga jämfört med att flytta reningsverket till Bälinge. 
Dock presenterades det aldrig en konkret summa, att ta ställning till, en förutsättning för att 
kunna jämföra de olika kostnadsalternativen. (Att frigöra den attraktiva 
tomten vid Mjörnstarnden har även det ett värde, inte minst för många Alingsåsare.) 
Det som presenterades var en utredning av Sweco, ”Multikriterieanalys av alternativa 
lösningar”. En utredning gjord av Ramboll/ Sweco, till en kostnad av 
100miljoner kronor. Vi anser att utredningen även skulle skulle inrymt 
relevanta kostnadsjämförelse mellan alternativen. 
Vi hade önskat att det tagits fram en kalkyl på den egentliga kostnad diskrepansen mellan att 
ha kvar reningsverket i Nolhaga eller bygga nytt reningsverk i Bälinge, och 
efter det ta ett nytt beslut om var anläggningen skulle byggas, baserat på de 
nya uppdaterade uppgifterna. 
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Vi anser att underlaget som vi har att ta ställning till, i dagen Kommunfullmäktige 
är undermåligt och otydligt. 
Då förutsättningar - kostnaden har ändrats med många 100% anser vi att samarbetsavtalet 
bör ses över och ev förhandlas om, Vi efterfrågar en redovisning 
på hur, när och om upphandlingen/ samarbetsavtalet, gjorts med Peab, enligt LOU. 
 
Expedieras till  
Tekniska nämnden 
 

Beslutsunderlag 
• §145 KS Budget nya Nolhaga reningsverk 
• Tjänsteskrivelse - Budget nya Nolhaga reningsverk 
• §56 TEN - Projektbudget nya Nolhaga reningsverk 
• PM - Projektbudget nya Nolhaga reningsverk 
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§ 152  2024.019 KS   
Budget 2025-2027 för Alingsås kommun  
Ärendebeskrivning 
Ärendet Budget 2025–2027, Alingsås kommun innehåller: 

• Kommunens mål 
• Mål för god ekonomisk hushållning 
• Resultatbudget 
• Balansbudget 
• Kassaflödesbudget 
• Driftsbudget 
• Investeringsbudget 

  
Budgetberedning 
Kommunstyrelsens arbetsutskott utgör kommunens budgetberedning. Beredningen ägde 
rum under september månad 2024. De gruppledare som inte sitter i KSAU var inbjudna att 
delta på informationstillfällena. 
  
Kommunens mål 
Kommunens mål har uppdaterats. 
  
God ekonomisk hushållning 
Mål för god ekonomisk hushållning har uppdaterats. 
  
Ekonomi  
Nämndernas samlade kommunbidrag och investeringsfördelning framgår av 
budgetdokumentet. 
 
Samtliga nämnder har en uppräkning på 100 procent av PKV år 2025, 2026 och 2027. 
  
Full kompensation tilldelas enligt kommunens målgruppsmodell till de nämnder som berörs. 
  
Därutöver genomförs nedan fördelningar. 
  
Vård- och omsorgsnämnden (VON) 
Kommunbidraget höjs permanent år 2025, arbetsskor, 2 200 tkr 
Kommunbidraget sänks permanent år 2025, ramjustering föreningsbidrag 
pensionärsföreningar, 365 tkr 
 
Socialnämnden (SN) 
Kommunbidraget höjs permanent år 2025, Alingsåsmodell AME och ny socialtjänstlag, 
10 000 tkr 
 
Kultur- och utbildningsnämnden (KUN) 
Kommunbidraget höjs permanent år 2025, hyra ishall, 18 000 tkr 
Kommunbidraget höjs permanent år 2025, kommunala parker och Nolhaga Slott, 2 500 tkr 
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Kommunbidraget höjs permanent år 2025, ramjustering föreningsbidrag 
pensionärsföreningar, 365 tkr 
  
Barn- och ungdomsnämnden (BUN) 
Kommunbidraget höjs permanent år 2025, generellt tillskott, 30 000 tkr 
Kommunbidraget höjs permanent år 2025, hyra Ingaredsskolan, 8 000 tkr 
Kommunbidraget höjs permanent år 2025, arbetsskor, 1 300 tkr 
Kommunbidraget höjs permanent år 2026, hyra Ingaredsskolan, 8 200 tkr 
Kommunbidraget höjs permanent år 2027, hyra Ingaredsskolan, 6 000 tkr 
  
Bygg- och miljönämnden (BMN) 
Inga justeringar. 
  
Tekniska nämnden (TN) 
Kommunbidraget höjs permanent år 2025, generellt tillskott 2025, 5 000 tkr 
Kommunbidraget höjs permanent år 2025, vägbidrag, 2 000 tkr 
Kommunbidraget höjs permanent år 2025, Stärkt miljö- och klimatarbete, 2 000 tkr 
  
Kommunstyrelsen (KS) 
Kommunbidraget höjs permanent år 2025, omställningsfond, 5 000 tkr 
  
Exploatering 
Inga justeringar. 
  
Överförmyndarnämnden 
Inga justeringar. 
  
Internränta 
Internräntan för avgiftsfinansierad verksamhet följer kommunens prognostiserade 
upplåningsränta och uppgår till 3,0 procent år 2025, och 3,5 procent år 2026 och 2027. 
  
Skatter och bidrag 
Underlag för budgeterade skatteintäkter och statsbidrag utgår från Sveriges kommuner och 
landstings cirkulär 24:38. 
  
Pensioner   
Budgetering av pensioner bygger på prognos från KPA från augusti 2024. 
  
PO-pålägg 
PO-pålägget följer Sveriges kommuner och regioner rekommendationer enligt cirkulär 24:38 
för år 2024, och uppgår till 41,4 procent. 
  
Skattesats 
Kommunalskatten är oförändrad och uppgår till 21,36 procent. 
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Särskilda budgetberedningen 
Kommunfullmäktiges presidium har rollen att utgöra särskild budgetberedning för 
kommunrevisionens budget. Särskilda budgetberedningen antog den 9 oktober 2024, § 2 
kommunrevisionens budget. 
  
Kommunstyrelsen har den 21 oktober 2024, § 146 behandlat ärendet och föreslagit att 
budgeten 2025-2027 för Alingsås kommun godkänns. 
  
Partirepresentanternas inledande anföranden  
Anförande hålls av Daniel Filipsson (M), Simon Waern (S), Mats Bjelkemyr (SD), Sanna 
Dabolins (V), Heidi Hankanen Ängberg (C), Lady France Mulumba (KD), Jens Christian 
Berlin (L) och Amanda Andersson (MP). 
  
  
Anförande 
Leif Hansson (S), Kent Perciwall (KD), Marcus Wallin (V), Eva-Lotta Pamp (M), Birgit 
Börjesson (S), Anton César (S), Anne Gunnevik (L), Camilla Stensson (S), Rebecka Gustin 
(S) och Thomas Thim (M). 
 

Förslag till beslut på sammanträdet 
Heidi Hankanen Ängberg (C) föreslår i första hand följande ändringar i kommunstyrelsens till 
beslut: 
1. Meningen under rubriken ”Kommunens mål” (s. 4) ändras till: ”Kommunfullmäktige har 
utifrån vision 2040 ett övergripande - Att bli Sveriges mest effektiva kommun med så hög 
kvalitet som möjligt utifrån kommunens förutsättningar.” 
2. Rubriken ”Sveriges mest effektiva kommun” (s. 4) ändras till ”Hög kvalitet utifrån 
kommunens förutsättningar.” 
3. Meningarna ”Av den anledningen har Alingsås ett övergripande mål - att bli Sveriges mest 
effektiva kommun” och ”Målet innebär att Alingsås ska ha en så hög kvalitet som möjligt 
utifrån kommunens förutsättningar.” (s. 4) ändras till meningen ”Av den anledningen har 
Alingsås ett övergripande mål - att bli Sveriges mest effektiva kommun med så hög kvalitet 
som möjligt utifrån kommunen förutsättningar.” 
  
Heidi Hankanen Ängberg (C) föreslår i andra hand att arbetsutskottets förslag till beslut 
bifalls. 
  
Daniel Filipsson (M), Lady France Mulumba (KD), Jens Christian Berlin (L), Leif Hansson (S), 
Kent Perciwall (KD), Eva-Lotta Pamp (M), Birgit Börjesson (S), Anton César (S), Anne 
Gunnevik (L), Camilla Stensson (S), Rebecka Gustin (S) och Thomas Thim (M) föreslår att 
kommunstyrelsens förslag till beslut bifalls. 
  
Mats Bjelkemyr (SD) föreslår att sverigedemokraternas förslag till budget bifalls. 
  
Amanda Andersson (MP) föreslår att miljöpartiets förslag till budget bifalls. 
  
Marcus Wallin (V) föreslår att vänsterpartiets förslag till budget bifalls. 
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Beslutsgång 
Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag till beslut mot Heidi Hankanen Ängbergs 
ändringsförslag och finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag till 
beslut. 
  
Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag till beslut mot Mats Bjelkemyrs förslag till 
beslut och finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag till beslut. 
  
Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag till beslut mot Marcus Wallins förslag till beslut 
och finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag till beslut. 
  
Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag till beslut mot Amanda Anderssons förslag till 
beslut och finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag till beslut. 
  
  
 

Beslut 

1. Budget för Alingsås kommun 2025–2027 med tillhörande investeringsbudget för 
2025–2029 antas. 

2. Skattesatsen fastställs till 21,36 procent. 

 

   

Reservation 
Mats Bjelkemyr (SD) reserverar sig till förmån för eget förslag. 
  
Amanda Andersson (MP) reserverar sig till förmån för eget förslag. 
  
Sanna Dabolins (V), Marcus Wallin (V), Christoffer Salander (V), Patrik Eriksson (V) och 
Mehdi Sarwari (V) reserverar sig till förmån för eget förslag. 
 
Beslutsunderlag 

• Schema och debattordning KF 6 november 2024 
• §146 KS Budget 2025-2027 för Alingsås kommun 
• Budget för Alingsås kommun 2025-2027 
• §2 Budget 2025 för kommunrevisionen 
• Miljöpartiets budget 2025-2027 för Alingsås kommun 
• Sverigedemokraternas budget 2025-2027 för Alingsås kommun 
• Vänsterpartiets budget 2025-2027 för Alingsås kommun 
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§ 153  2024.340 KS   
Renhållningstaxa 2025  
Ärendebeskrivning 
Tekniska nämnden behandlade den 26 augusti 2024, § 46, ärendet om renhållningstaxa för 
år 2025 och beslutade att föreslå kommunfullmäktige att fastställa förslaget till ny taxa.  
  
Tekniska nämndens avfallsverksamhet ansvarar för insamling av hushållsavfall, drift av två 
återvinningscentraler (ÅVC), 12 återvinningsstationer, en omlastningshall och den aktiva 
deponin på Bälinge. Även tömning av slam från enskilda avloppsanläggningar ligger inom 
ramen för avfallsverksamhetens ansvar. Verksamheten är avgiftsfinansierad. 
  
De förändringar som tekniska nämnden föreslår gällande renhållningstaxan är framför allt av 
redaktionell karaktär.  
  
Justering av taxans avgifter föreslås enligt följande: 

• Grundavgiften för villor med separata kärl, fritidshus med separata kärl och 
verksamheter sänks.  

• Grundavgift för villor med FNI (fastighetsnära insamling), flerbostadshus samt 
fritidshus med FNI oförändrad grundavgift. 

• För hushåll med FNI sker ingen förändring av taxan. 
• För hushåll med separata kärl ökar kostnaden med 11 kr/år för de som har tömning 

varannan vecka. För tömning 1 gång/månad minskar kostnaden med 46 kr. 
• För fritidshus med FNI sker en ökning med 4% då tömningsfrekvensen ökar så att 

båda kärlen töms varannan vecka. För fritidshus med separata kärl höjs taxan med 
4%. 

• För flerbostadshus sker en mindre justering likt den för hushåll med separata kärl. 
• Avgiften för slamtömning höjs med 8%, detta på grund av ökade behandlingspriser. 
• Från 2025 tillåts inga nya abonnemang som inte innebär full sortering. Detta möter 

kravet på att 100% av kommunernas avfallsinsamling ska vara fastighetsnära för 
förpackningar till 2027. 

• Nyinstallation av bottentömmande behållare hos flerbostadshus tillåts inte från 2025. 
Detta på grund av att behållaren inte möter framtidens krav på renhet i fraktionerna 
och att felsorteringsgraden är för hög.  

• Prisskillnaden mellan hushåll/villor med FNI respektive grönt/brunt kärl (190 liter resp. 
130 liter) kommer vara 807 kr /år dyrare om man har grönt och brunt kärl. 

  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 20 september 2024 lämnat följande yttrande: 
  
Kommunledningskontoret har tagit del av tekniska nämndens förslag till ny renhållningstaxa 
för år 2025 och har inget att erinra mot förslaget. 
  
Kommunstyrelsen har den 21 oktober 2024, § 148 behandlat ärendet. 
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Beslut 

1. Ny renhållningstaxa fastställs. 
2. Renhållningstaxan börjar gälla från den 1 januari 2025. 

 

Expedieras till  
Tekniska nämnden 
 

Beslutsunderlag 
• §148 KS Renhållningstaxa 2025 
• Tjänsteskrivelse - Renhållningstaxa 2025 
• §46 TEN - Renhållningstaxa 2025 
• Renhållningstaxa 2025 
• Bilaga till Renhållningstaxa 2025, konsekvenser 
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§ 154  2024.341 KS   
GIS-taxa 2025  
Ärendebeskrivning 
Tekniska nämnden behandlade den 26 augusti 2024, § 45 ärendet om GIS-taxa för år 2025 
och beslutade att föreslå kommunfullmäktige att fastställa förslaget till ny GIS-taxa. 
  
GIS-taxan består bland annat av avgifter för nybyggnadskartor, utstakning, lägeskontroll och 
nyttjande av geografisk information. 
  
I syfte att förtydliga och förenkla taxan, information till medborgarna och till att effektivisera 
bygglovsärendehanteringen, föreslår tekniska nämnden vissa förändringar av nuvarande 
taxa. Förändringarna avser justerade paketpris för olika mättjänster, förtydligande av taxans 
del avseende lägeskontroll, och justering av avgiften för drönaruppdrag, där avsnittet lägsta 
avgift plockas bort. 
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 22 september 2024 lämnat följande yttrande: 
  
Kommunledningskontoret har tagit del av tekniska nämndens förslag till reviderad GIS-taxa 
för år 2025 och har inget att erinra mot förslaget utan förordar att den reviderade taxan 
fastställs. 
  
Kommunstyrelsen har den 21 oktober 2024, § 149 behandlat ärendet. 
  
 

Beslut 
1. GIS-taxan fastställs, med följande ändring: 
Följande mening läggs till som andra mening under rubriken 1:1 Taxans legala grund 
(sidan 3): 
"GIS står för geografiska informationssystem. Det är IT-system som kan läsa kartor och tolka 
geografiska data (geodata)." 
  
2. GIS-taxan börjar gälla från den 1 januari 2025. 
 

Expedieras till  
Tekniska nämnden 
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    Utdragsbestyrkande 

 

 

  
 

Beslutsunderlag 
• §149 KS GIS-taxa 2025 
• Tjänsteskrivelse - GIS-taxa 2025 
• §45 TEN - GIS-taxa 2025 
• GIS-taxa 2025 
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    Utdragsbestyrkande 

 

§ 155  2021.632 KS   
Detaljplan för Alingsås, bostäder vid Bryngeskogsvägen (Stadsskogen 
2:122 med flera), beslut om antagande  
Ärendebeskrivning 
Syftet med detaljplanen är att ge möjlighet att bygga bostäder inom ett område som idag i 
huvudsak utgörs av kuperad skogsmark. Förslaget medger cirka 200 bostäder, fördelade på 
flerbostadshus i fyra till fem våningar, samt radhus. 
  
Ett förslag till detaljplan för bostäder vid Bryngeskogsvägen har först varit föremål för samråd 
under våren 2022 och har därefter hållits tillgängligt för en andra granskning under vintern 
2023. Detaljplanen finns med på den senast beslutade planprioriteringen. 
  
Planläggningen sker med utökat förfarande, eftersom förslaget kan antas medföra en 
betydande miljöpåverkan och är av betydande intresse för allmänheten. Planen antas 
slutligen av kommunfullmäktige. 
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 23 september 2024 lämnat följande yttrande: 
  
Planområdet ligger söder om centrala Alingsås, i nära anslutning till E20. Området ligger 
direkt väster om Väg 1750 och E20, cirka två kilometer söder om Alingsås centrum. 
Planområdets storlek är cirka 7 hektar. Detaljplanen omfattar också en väganslutning, samt 
intilliggande dagvattenanläggningar till Bryngeskogsvägen.  
  
Kommunledningskontoret har i Granskningsutlåtande daterat den 30 april 2024 kommenterat 
de synpunkter som kom in under granskningstiden, samt föreslagit ändringar. Inga större 
ändringar av planförslaget har gjorts, men den del av detaljplanen som omfattade 
Topasgatan är borttagen. Förutom Granskningsutlåtandet utgörs antagandehandlingarna av 
plan- och illustrationskarta, planbeskrivning samt miljökonsekvensbeskrivning. 
  
Planbestämmelser reglerar att bebyggelsens höjd och våningstal kommer att variera, mellan 
två för radhusen och upp till fem våningar för flerbostadshusen. En gång- och cykelkoppling 
norrut mot Eriksberg via Topasgatan, planeras. I samband med detta blir Topasgatan och 
Ametistgatan allmän plats GATA, vilket betyder att Alingsås kommun kommer att ta över 
förvaltningen av gatorna. 
  
Detaljplanens genomförande påverkar inga formellt skyddade områden. Ett flertal fågelarter 
och groddjur som omfattas av skydd enligt miljöbalken kapitel 8 har noterats i området. En 
miljökonsekvensbeskrivning har tagits fram, där planförslagets miljöpåverkan har beskrivits 
och hanterats. Av planbeskrivningen framgår att kommunen har bedömt att detaljplanen inte 
medför någon betydande miljöpåverkan, samt att den överensstämmer med översiktsplanen. 
  
Kommunstyrelsen har den 21 oktober 2024, § 150 behandlat ärendet. 
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    Utdragsbestyrkande 

 

Beslut 
Detaljplan för Alingsås, bostäder vid Bryngeskogsvägen (Stadsskogen 2:122 med flera) 
antas. 
 

Expedieras till  
Planenheten, exploateringsenheten 
 

Beslutsunderlag 
• §150 KS Detaljplan för Alingsås, bostäder vid Bryngeskogsvägen (Stadsskogen 

2:122 med flera), beslut om antagande 
• Tjänsteskrivelse - Detaljplan för Alingsås, bostäder vid Bryngeskogsvägen 

(Stadsskogen 2:122 m.fl.), antagande 
• Plankarta - Detaljplan för Alingsås, bostäder vid Bryngeskogsvägen (Stadsskogen 

2:122 m.fl.), antagande 
• Planbeskrivning - Detaljplan för Alingsås, bostäder vid Bryngeskogsvägen 

(Stadsskogen 2:122 m.fl.), antagande 
• Illustrationskarta - Detaljplan för Alingsås, bostäder vid Bryngeskogsvägen 

(Stadsskogen 2:122 m.fl.), antagande 
• Granskningsutlåtande - Detaljplan för Alingsås, bostäder vid Bryngeskogsvägen 

(Stadsskogen 2:122 m.fl.), antagande 
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§ 156  2024.168 KS   
Exploateringsavtal - Bostäder vid Bryngeskogsvägen (Stadsskogen 
2:122 med flera)  
Ärendebeskrivning 
Ett exploateringsavtal är ett avtal om genomförande av en detaljplan. Det reglerar 
ansvarsförhållanden och kostnadsfördelning mellan en kommun och en exploatör, när 
marken som planläggs är privatägd. Exploateringsavtal upprättas som regel när detaljplanen 
innehåller allmän plats som ska ägas och förvaltas av kommunen, eller att planförslaget får 
effekter utanför planområdet, som kräver att allmänna anläggningar byggs om. 
  
Området som planläggs i detaljplan för Bostäder vid Bryngeskogsvägen (Stadsskogen 2:122 
m.fl.) ägs av Stadsskogsparken Fastighets AB. Exploateringsavtalet syftar till att reglera 
ansvar och kostnadsfördelning mellan kommunen och Stadsskogsparken Fastighets AB för 
utbyggnad av allmän plats inom detaljplanen. 
  
Kommunen är huvudman för allmän plats inom detaljplanen och ansvarar för utbyggnad, 
samt framtida drift och underhåll. 
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 23 september 2024 lämnat följande yttrande: 
  
Exploateringsavtalet har som utgångspunkt att Stadskogsparken Fastighets AB i sin helhet 
ska bekosta samtliga åtgärder som är nödvändiga för planens genomförande, genom att 
betala exploateringsbidrag till kommunen. Exploateringsbidraget kommer att faktureras 
löpande allt eftersom kostnaderna i projektet uppstår. 
  
Exploateringsavtalet reglerar följande åtgärder och kostnader: 

• Utbyggnad av huvudgata 
• Utbyggnad av lokalgata 
• Anslutning till Charlottenbergsvägen 
• GC-väg mellan planområdet och Topasgatan 
• Anpassning av gångstigar till planområdet 
• Naturvårdsåtgärder 
• Skyddsåtgärder avseende blocknedfall 
• Skyfallshantering 
• Säkerhet för exploateringen 
• Lantmäterikostnader 
• Övriga administrativa kostnader för genomförandet 

  
Kostnad- och ansvarsfördelning avseende flytt av kraftledning genom planområdet regleras i 
avtal mellan Stadsskogsparken Fastighets AB och Vattenfall, och regleras inte i 
exploateringsavtalet. 
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Kostnader för allmänna VA-anläggningar finansieras av Stadsskogsparken Fastighets AB, 
genom anläggningsavgifter enligt kommunens VA-taxa och regleras inte i 
exploateringsavtalet. 
  
Kommunstyrelsen har den 21 oktober 2024, § 151 behandlat ärendet. 
 

Beslut 

1. Upprättat exploateringsavtal godkänns.  
2. Exploateringschef får mandat att underteckna upprättat exploateringsavtal. 

 

Expedieras till  
Exploateringsenheten 
 

Beslutsunderlag 
• §151 KS Exploateringsavtal - Bostäder vid Bryngeskogsvägen (Stadsskogen 2:122 

med flera) 
• Tjänsteskrivelse - Exploateringsavtal - Bostäder vid Bryngeskogsvägen (Stadsskogen 

2:122 m.fl.) 
• Exploateringsavtal - Bostäder vid Bryngeskogsvägen (Stadsskogen 2:122 m.fl.) 
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§ 157  2021.147 KS   
Detaljplan för Alingsås, bostäder med mera i Stadsskogen, etapp 4 
(Stadsskogen 1), beslut om antagande  
Ärendebeskrivning 
Syftet med detaljplanen är att bidra till fortsatt stadsutveckling inom Stadsskogen, genom att 
möjliggöra byggnation av bostäder, infrastruktur samt kompletterande samhällsservice. 
Planförslaget möjliggör cirka 100 nya bostäder, där flerbostadshus, radhus, parhus och 
kedjehus kan uppföras. Tillkommande bebyggelse ska uppföras med hög arkitektonisk 
kvalitet och anpassas till befintlig terräng. Detaljplanen fanns tillgänglig för samråd under 
perioden 8 oktober 2021 – 31 oktober 2021 och totalt inkom 36 synpunkter. Inkomna 
synpunkter har medfört ändringar i plankarta samt övriga planhandlingar. Detaljplanen fanns 
tillgänglig för granskning under perioden 14 december – 25 januari 2024. Under 
granskningen inkom 16 synpunkter. 
Kommunstyrelsen beslutade den 5 februari 2024, § 19 om planprioritering, vilket i detta fall 
innebär uppdraget att upprätta detaljplan för Stadsskogen 1. Planläggningen sker med utökat 
förfarande enligt 5 kap. § 7 Plan- och bygglagen (2010:900), då detaljplanen är av betydande 
intresse för allmänheten eller i övrigt av stor betydelse. Detaljplanen bedöms inte medföra 
risk för betydande miljöpåverkan och planförslaget överensstämmer med översiktsplanen. 
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 23 september 2024 lämnat följande yttrande: 
 
Planförslaget har reviderats inför antagande. Andelen naturmark mellan fastigheten 
Trollskogen 1 och ny kvartersmark har utökats med fem meter, för att bevara befintlig 
vegetation och möjliggöra avskärmande trädridå mellan befintlig och ny bebyggelse. 
Nockhöjden har ändrats till sju meter i det norra egenskapsområdet och medför att ny 
bebyggelse anpassas bättre till befintlig terräng, samt att bebyggelsen ger ett småskaligare 
intryck. 
  
I planområdets sydvästra del har en befintlig platsbildning med uppvuxen vegetation 
bestående av ek och tall bevarats med regleringen NATUR. Nätstationen (E-område) har 
därför fått en ändrad placering till Trollskogsgatans mellersta kvarter. Bevarandet av 
vegetation har också medfört att den sydvästra kvartersmarken minskats och att parkering 
hanteras inom kvartersmark. 
  
Inom planområdet har allmän plats PARK fått en minskad areal efter samråd med 
kommunens stadsmiljöavdelning. 
  
Kommunstyrelsen har den 21 oktober 2024, § 152 behandlat ärendet. 
 

Beslut 
Planförslaget antas. 
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Expedieras till  
Planenheten 
 

Beslutsunderlag 
• §152 KS Detaljplan för Alingsås, bostäder med mera i Stadsskogen, etapp 4 

(Stadsskogen 1), beslut om antagande 
• Tjänsteskrivelse - Detaljplan för Alingsås, bostäder inom etapp 4 Stadsskogen 1, 

antagande 
• Plankarta - Detaljplan för Alingsås, bostäder inom etapp 4 Stadsskogen 1, antagande 
• Planbeskrivning - Detaljplan för Alingsås, bostäder inom etapp 4 Stadsskogen 1, 

antagande 
• Illustrationsplan - Detaljplan för Alingsås, bostäder inom etapp 4 Stadsskogen 1, 

antagande 
• Granskningsutlåtande - Detaljplan för Alingsås, bostäder inom etapp 4 Stadsskogen 

1, antagande 
• Samrådsredogörelse - Detaljplan för Alingsås, bostäder inom etapp 4 Stadsskogen 1, 

antagande 
• Undersökning av betydande miljöpåverkan - Detaljplan för Alingsås, bostäder inom 

etapp 4 Stadsskogen 1, antagande 
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§ 158  2024.268 KS   
Sammanträdesdagar för kommunstyrelsens arbetsutskott, 
kommunstyrelsen och kommunfullmäktige 2025  
Ärendebeskrivning 
Sammanträdesdagar för kommunstyrelsens arbetsutskott, kommunstyrelsen och 
kommunfullmäktige behöver beslutas inför 2025. 
  
Kommunstyrelsen fattar beslut gällande sammanträdesdagar för kommunstyrelsens 
arbetsutskott och kommunstyrelsen. Kommunfullmäktige fattar beslut om dag och tid för sina 
sammanträden. 
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 20 september 2024 lämnat följande yttrande: 
  
Kommunledningskontoret har tagit fram följande förslag på datum för sammanträdesdagar 
2025 för kommunfullmäktige, kommunstyrelsen och kommunstyrelsens arbetsutskott. 
  
Kommunfullmäktige sammanträder normalt sista onsdagen varje månad, med 
sommaruppehåll i juli och augusti. Kommunledningskontoret föreslår att sammanträdet i 
oktober, där delårsbokslutet behandlas, ställs in i år eftersom det infaller på höstlovet. 
Delårsbokslutet föreslås behandlas den 5 november, på budgetsammanträdet. 
Kommunledningskontoret föreslår även att sammanträdet det 30 april (Valborg) flyttas fram 
till den 7 maj och att sammanträdet i maj ställs in. 
  
Kommunfullmäktige 
Sammanträde med kommunfullmäktige hålls följande onsdagar kl. 18: 
29 januari 
26 februari 
26 mars 
7 maj (årsredovisning) 
11 juni 
3 september 
24 september 
5 november (delårsbokslut och budget, halvdag) 
26 november 
10 december 
Observera att sammanträdet den 5 november, där delårsbokslut 2025 och budget 2026 ska 
behandlas, börjar kl. 13. 
Första sammanträdet med kommunfullmäktige 2026 äger rum onsdagen den 28 januari. 
  
Kommunstyrelsen 
Sammanträde med kommunstyrelsen hålls följande måndagar, kl. 14: 
3 februari 
3 mars (årsredovisning) 
7 april 
5 maj (fördjupad månadsuppföljning för kommunstyrelsen) 
2 juni (fördjupad månadsuppföljning för kommunen) 
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16 juni (ramar) 
18 augusti 
1 september 
22 september (delårsbokslut kommunstyrelsen) 
20 oktober (delårsbokslut och budget) 
3 november 
24 november 
15 december 
Första sammanträdet med kommunstyrelsen 2026 äger rum måndagen den 2 februari. 
  
Kommunstyrelsens arbetsutskott 
Sammanträde med kommunstyrelsens arbetsutskott hålls minst 2 onsdagar per månad 
under vecka 3-25 och vecka 33-50, med undantag för lovveckorna: vecka 7 sportlovsveckan, 
vecka 14 påsklovsveckan, samt vecka 44 höstlovsveckan. Ett sammanträde per månad viks 
för ärendeberedning. 
Ordföranden kan vid behov kalla till ytterligare sammanträden med kommunstyrelsens 
arbetsutskott. 
Regelbundna dialogträffar mellan kommunstyrelsens arbetsutskott, gruppledarna i 
kommunfullmäktige och nämndernas presidier sker 3 gånger per år. Vid två av dessa 
dialogträffar deltar även kommunala bolagens och räddningstjänstförbundets presidier. 

• Måndagen den 17 februari i samband med årsredovisning 
• Måndagen den 12 maj i samband med fördjupad månadsuppföljning (ej bolag och 

räddningstjänstförbund) 
• Tisdagen den 23 september, i samband med delårsbokslut 

Presidieträffar som ett led i kommunstyrelsens uppsiktsplikt utövas inom ramen för 
kommunstyrelsens arbetsutskotts icke beslutande möten. 
Därutöver kan kommunstyrelsens arbetsutskott när som helst, vid behov, kalla en nämnds 
eller ett bolags presidium till en träff inom ramen för kommunstyrelsens uppsiktsplikt. 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts ramberedning sker onsdagen den 14 maj. 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts budgetberedning sker den 9 till 12 september. 
  
Kommunstyrelsen har den 21 oktober 2024, § 142 behandlat ärendet och beslutat om 
sammanträdesdagar för kommunstyrelsens arbetsutskott och kommunstyrelsen. 
  
 

Beslut 
Sammanträdesdagarna för kommunfullmäktige för år 2025 godkänns. 
 

Expedieras till  
Samtliga nämnder och bolag, AVRF 
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Beslutsunderlag 
• §142 KS Sammanträdesdagar för kommunstyrelsens arbetsutskott, kommunstyrelsen 

och kommunfullmäktige 2025 
• Tjänsteskrivelse - Sammanträdesdagar för kommunstyrelsens arbetsutskott, 

kommunstyrelsen och kommunfullmäktige 2025, reviderad version 
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§ 159  2024.311 KS   
Program för uppföljning av privata utförare 2022-2026  
Ärendebeskrivning 
Kommuner har enligt kommunallagen möjlighet att lämna över verksamhet till privata 
utförare. Kommunen är dock fortfarande ansvarig gentemot medborgarna för dessa 
verksamheter på samma sätt som för verksamhet som bedrivs i egen regi. Kommunen ska 
därför kontrollera och följa upp verksamhet som genom avtal lämnats över till privata utförare 
och i avtalen tillförsäkra sig information som gör det möjligt att ge allmänheten insyn. 
  
För att stärka styrningen och strukturen ska fullmäktige enligt 5 kap. 3 § i kommunallagen 
(2017:900), varje mandatperiod anta ett program med mål och riktlinjer för kommunala 
angelägenheter som utförs av privata utförare på uppdrag av kommunen. Programmet syftar 
till att stärka uppföljning och kontroll av privata utförare samt att öka allmänhetens insyn i 
privata utförares verksamhet. 
  
Kommunfullmäktige antog den 27 oktober 2021, § 216 program för uppföljning av privata 
utförare. Detta program behöver nu revideras. Innehållet i programmet föreslås vara 
detsamma som tidigare version men med följande tillägg på s 4, tredje stycket: 
"Den uppföljning som görs av verksamhet som utförs av privata utförare ska också göras av 
motsvarande verksamhet i egenregi." 
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 16 september 2024 lämnat följande yttrande: 
  
Tillägget syftar att tydliggöra att likvärdiga villkor gäller för privata utförare så långt det är 
möjligt. Detta tillägg överensstämmer med lagändringen av kommunallagen (2017:725) 5 
kap. § 3 om likvärdiga krav på mål och riktlinjer för utförare av kommunal verksamhet, som 
började gälla den 1 juli 2024. Tillägget har dock ingen påverkan på Alingsås kommun sedan 
nuvarande rutiner om krav på mål och riktlinjer redan efterföljer lagändringen. 
  
I programmet framgår att varje nämnd och styrelse utifrån detta program ska utarbeta en 
plan för när och på vilket sätt uppföljning och kontroll av avtal med privata utförare ska ske 
under året. Resultat och uppföljning ska kommuniceras, vilket har skett och föreslås fortsätta 
genom ordinarie uppföljning. En samlad uppföljning av verksamhet utförd av privata utförare 
redovisas i nämndens eller styrelsens årsrapport. 
  
Kommunstyrelsen ska följa upp nämndernas och styrelsernas uppföljningar och kontroller 
genom en årlig sammanställning över privata utförare och redovisa för kommunfullmäktige. 
Detta planeras, likt tidigare, ske i samband med kommunens årsredovisning. 
  
Kommunstyrelsen har den 21  oktober 2024, § 147 behandlat ärendet. 
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Beslut 
Program för uppföljning av privata utförare antas. 
 

Expedieras till  
Samtliga nämnder och bolag 
 

Beslutsunderlag 
• §147 KS Program för uppföljning av privata utförare 2022-2026 
• Tjänsteskrivelse - Program för uppföljning av privata utförare 
• Program för uppföljning och insyn av privata utförare 2024 
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§ 160  2024.100 KS   
Revidering av lokal suicidpreventiv handlingsplan 2023-2025 Alingsås 
kommun  
Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige antog den 22 februari 2023 § 5 en handlingsplan för suicid-preventiva 
insatser i Alingsås kommun mellan 2023–2025. Den utgår ifrån den länsgemensamma 
handlingsplanen, där en av åtgärderna är lokala handlingsplaner i regionens kommuner. 
Inom ramen för närvårdssamverkan SAMLA har också en delregional handlingsplan funnits 
sen 2021, som brutit ner insatser från den länsgemensamma planen till insatser som berört 
parterna i närvårdssamverkan i Alingsås och Lerum. Det har exempelvis rört utbildningen 
Mental Health First Aid (MHFA) som vänder sig till medarbetare i såväl kommunal som 
regional organisation, samt samordnade insatser i form av SIP, med mera. Under våren 
2024 föreslogs att den delregionala handlingsplanen införlivas i Alingsås kommuns lokala 
handlingsplan under resterande period för planen. Detta görs också i Lerums kommun, vilket 
också underlättar en anpassning efter kommunernas förutsättningar och behov. Från och 
med revidering av planen 2024 ingår delregionala aktiviteter även i rådande lokal 
handlingsplan och ersätter alltså tidigare delregional suicidpreventiv handlingsplan. 
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 30 september 2024 lämnat följande yttrande: 
  
Kommunledningskontoret arbetade under 2022 fram den suicidpreventiva handlingsplan som 
gäller övergripande för samtliga förvaltningar och verksamheter. Året innan formulerades den 
delregionala handlingsplan som gäller inom närvårdssamverkan SAMLA, det vill säga för 
Alingsås och Lerum. Planerna utgår båda från den länsgemensamma handlingsplan som 
utformades 2020. För att underlätta för såväl samverkan som komplementära insatser inom 
ramen för suicidprevention föreslogs under 2024 att den delregionala handlingsplanen 
införlivas i den lokala handlingsplanen i Alingsås kommun (respektive Lerums kommun). 
  
Revideringen av den lokala suicidpreventiva handlingsplanen rör tillägg och förtydligande 
kring den regionala och delregionala nivån i det suicidpreventiva arbetet, samt kopplingen till 
andra aktörer som också berörs av arbetet, exempelvis Socialmedicinsk mottagning, Mini-
Maria etc. Revidering av insatserna berör prioriterat område Samordning och samverkan där 
ett förtydligande kring vårdsamverkan SAMLA:s ansvar gjorts som berör stärkt samverkan 
mellan professioner, ökad systematik och informationsöverföring mellan parterna. Under 
prioriterat område Höjd kunskapsnivå ansvarar vårdsamverkan SAMLA för utbildning av 
MHFA (Mental Health First Aid/ Första hjälpen i psykisk hälsa). Även inom prioriterat område 
Förstärkt främjande och förebyggande arbete utifrån faktorer som påverkar suicid tydliggörs 
vårdsamverkans möjlighet att bidra till insatsen kring stöd till efterlevande. Inom ramen för 
det sista prioriterade området Förbättrade rutiner och analyser bidrar vårdsamverkan SAMLA 
till insatsen om att upprätta SIP med god kvalité, samt upprättande av händelseanalyser/ 
avvikelseanalyser efter suicid. 
  
Kommunledningskontoret anser att en gemensam handlingsplan möjliggör en sammanhållen 
process framåt kring suicidpreventiva åtgärder. Syftet är att främja synergieffekter och 
undvika parallella processer och insatser inom olika arenor och verksamheter. Därutöver 
underlättas uppföljning av de olika insatserna inom ramen för den geografiska kontexten. Vid 
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slutet av den lokala handlingsplanens genomförandeperiod görs en översyn och uppföljning 
av prioriterade områden och insatser i dialog med vårdsamverkan SAMLA. 
  
Kommunstyrelsen har den 21 oktober 2024, § 158 behandlat ärendet. 
  
Anförande 
Anförande hålls av Marcus Wallin (V).  
 

Beslut 
Revidering av lokal suicidpreventiv handlingsplan 2023–2025 Alingsås kommun godkänns. 
 

Expedieras till  
Socialnämnden, delregional nämnd/vårdsamverkan SAMLA 
 

Beslutsunderlag 
• §158 KS Revidering av lokal suicidpreventiv handlingsplan 2023-2025 Alingsås 

kommun 
• Tjänsteskrivelse - Revidering av lokal suicidpreventiv plan 2023-2025 
• Lokal suicidpreventiv plan 2023-2025 Alingsås kommun reviderad september 2024 
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§ 161  2024.230 KS   
Policy för informationssäkerhet och dataskydd i Alingsås kommun  
Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige antog den 19 november 2019, § 237 Informationssäkerhetspolicy och 
antog den 29 april 2019, § 79 Policy för behandling av personuppgifter. Policydokumenten 
och riktlinjer beskriver målsättningar och principer och arbetssätt inom områdena 
informationssäkerhet och dataskydd dvs behandling av personuppgifter.  
  
Kommunledningskontoret har tagit fram ett förslag till en gemensam Policy för 
informationssäkerhet och dataskydd i Alingsås kommun. 
  
Denna policy innehåller Alingsås kommuns mål, viljeinriktning och övergripande principer 
gällande informationssäkerhetsarbetet och dataskydd i kommunen. Policyn ska kompletteras 
med en årlig handlingsplan. 
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 19 augusti 2024 lämnat följande yttrande: 
  
Kommunledningskontoret har tagit fram ett förslag till en gemensam policy för 
informationssäkerhet och dataskydd i och med att dessa frågor hör ihop och har stark 
bärighet på varandra. Det underlättar även det kommungemensamma arbetet och minskar 
antalet policys i kommunen.  
  
Information är en av Alingsås kommuns viktigaste tillgångar. Information finns och hanteras i 
alla kommunens verksamheter. Informationssäkerhet handlar om att skapa och upprätthålla 
lämpligt skydd av information. Detta innefattar information i alla dess former; text, ljud, bild, 
film osv. och oavsett hur information lagras, bearbetas och kommuniceras. Det kan vara med 
stöd av IT, dokument eller direkt av oss människor i form av tal.  
  
Arbetet med informationssäkerhet går ut på att skydda och bevara den information Alingsås 
kommun har att ta ansvar för utifrån tre aspekter:  
  

• Tillgänglighet - Tillgänglig för dem som behöver och har rätt att ta del av den.  
• Riktighet - Tillförlitlig och inte förvanskad. 
• Konfidentialitet - Skyddad från obehörig åtkomst. 

  
Dataskydd handlar om att skydda individers personuppgifter och därmed deras integritet. 
Dataskyddsarbetet i Alingsås kommun baseras på reglerna i EU:s dataskyddsförordning 
(GDPR). 
  
Policyn innehåller kommunens långsiktiga mål med informationssäkerhets- och 
dataskyddsarbetet, beskrivning av kommunens ledningssystem, roller och ansvar samt 
uppföljning. 
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Kommunstyrelsen har den 21 oktober 2024, § 143 behandlat ärendet. 
  
  
 

Beslut 
1. Policy för informationssäkerhet och dataskydd i Alingsås kommun antas, med 
följande tillägg och ändringar: 
  
Under rubriken 7. Ansvar och organisation på sidan 6 ändras "enskild medarbetare" till 
"enskild användare" i meningen "Detta gäller från kommunledning till enskild medarbetare, 
och innebär att den som är ansvarig för en viss verksamhet också är ansvarig för 
informationssäkerhet och dataskydd inom verksamhetsområdet."  
  
På sidan 8 läggs följande text till efter avsnittet om medarbetare: 
"Förtroendevalda och externa uppdragstagare - alla förtroendevalda och externa 
uppdragstagare (exempelvis konsulter eller praktikanter) har ett ansvar för 
informationssäkerhet och dataskydd i den omfattning som de berörs."  
  
2. Informationssäkerhetspolicy, antagen av kommunfullmäktige den 19 november 2019, § 
237 och Policy för behandling av personuppgifter, antagen av kommunfullmäktige den 29 
april 2019, § 79 upphävs. 
 

Expedieras till  
Samtliga nämnder och bolag, AVRF 
 

Beslutsunderlag 
• §143 KS Policy för informationssäkerhet och dataskydd i Alingsås kommun 
• Tjänsteskrivelse - Policy för informationssäkerhet och dataskydd i Alingsås kommun 
• Policy för informationssäkerhet och dataskydd i Alingsås kommun 
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§ 162  2024.261 KS   
Svar på motion gällande ett maxtak på 15 barn i förskolan - Marcus 
Wallin (V) och Sanna Dabolins (V)  
Ärendebeskrivning 
Marcus Wallin (V) och Sandra Dabolins (V) har till kommunfullmäktige den 12 juni 2024 
lämnat en motion om ett maxtak på 15 barn i förskolan. 
Motionärerna föreslår följande:  
- Att ett maxtak på 15 barn för storbarnsgrupp i förskolan antas.  
- Att ett maxtak på 12 barn för småbarnsgrupp i förskolan antas. 
- Att Barn- och ungdomsnämnden får i uppdrag att skyndsamt effektuera beslutet om max 15 
barn per storbarnsgrupp i förskolan.  
- Att Barn- och ungdomsnämnden får i uppdrag att skyndsamt effektuera beslutet om max 12 
barn per småbarnsgrupp i förskolan. 
  
Kommunfullmäktige beslutade den 12 juni 2024, § 119 att lämna motionen till 
kommunstyrelsen för beredning. 
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 23 september 2024 lämnat följande yttrande: 
  
Kommunledningskontoret har tagit del av barn- och ungdomsnämndens beslut. Barn- och 
ungdomsnämnden har behandlat motionen den 17 september 2024, § 55 och beslutat att 
motionen ska avstyrkas. Barn- och ungdomsnämndens beslut grundar sig på det underlag 
som barn- och ungdomsförvaltningen har tagit fram kring skolverkets riktmärke och de 
förutsättningar som finns idag: I de beräkningar som har gjorts behövs det totalt 33 st nya 
avdelningar utöver de som finns idag, dvs en utökning med ca 4 st förskolor och med dagens 
bemanning en utökning av 65 st förskollärare, 35 st barnskötare, samt 3 rektorer. Till detta 
tillkommer även kostnad för måltid, lokalvård, administration och vaktmästare. Barn- och 
ungdomsnämnden ser att det långsiktiga arbetet med att förbättra förskolornas 
förutsättningar behöver fortsätta och här ingår en översyn av lokalkapacitet i relation till 
prognoser för fler barn. Ändamålsenliga lokaler och resurseffektiv förskola bör prioriteras i 
det fortsatta arbetet och förskolor med plats för fler barn, som ger bättre förutsättningar för 
högre personaltäthet och ger möjlighet till att göra anpassningar utifrån barnens behov. Detta 
möjliggör en organisation med mindre grupper av barn under större delen av dagen.  
  
Kommunledningskontoret delar nämndens uppfattning och föreslår att motionen ska avslås. 
  
Kommunstyrelsen har den 21 oktober 2024, § 153 behandlat ärendet och föreslagit att 
motionen ska avslås. 
  
Anförande 
Anförande hålls av Sanna Dabolins (V), Amanda Andersson (MP) och Anton César (S). 
 

Förslag till beslut på sammanträdet 
Sanna Dabolins (V) föreslår att motionen bifalls. 
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Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunfullmäktige beslutar att 
bifalla kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslut 
Motionen avslås. 
 

   

Anteckning 
Amanda Andersson (MP) lämnar följande protokollsanteckning: 
Miljöpartiet delar Vänsterpartiets oro över storleken på barngrupperna i förskolan, främst när 
det gäller de yngre barnen. Det är viktigt för de små  barnens psykosociala utveckling att inte 
bara i hemmet, utan även i en förskolemiljö få möjlighet att knyta an känslomässigt till ett 
begränsat antal personer. Detta försvåras när många barn måste konkurrera om ett fåtal 
förskollärares uppmärksamhet. Många små barn har långa vistelsetider per dag på förskolan, 
vilket gör att de blir extra utsatta när antalet barn per personal är stort. 
  
Miljöpartiet anser att Barn- och ungdomsnämndens långsiktiga arbete med att förbättra 
förskolornas förutsättningar behöver förbättras. Ändamålsenliga lokaler som ger bättre 
förutsättningar för högre personaltäthet och ger möjlighet till att göra anpassningar utifrån 
barnens behov bör prioriteras i det fortsatta arbetet. I Miljöpartiets budgetförslag föreslår vi 
dessutom att Barn- och ungdomsnämnden erhåller ytterligare 10 miljoner kronor för att stötta 
barn i tidig ålder. 
  
Sebastian Aronsson (S), Simon Waern (S), Camilla Stensson (S), Anton César (S), Birgit 
Börjesson (S), Leif Hansson (S), Rebecka Gustin (S), Håkan Stern (S), Pamela Nilsson 
Ludvigsson (S), Peter Norlander (S), Irene Jonsson (S), Morgan Fredvi (S), Anita Hedén 
Unosson (S) och Roger Andersson (S) lämnar följande protokollsanteckning: 
Vi socialdemokrater delar Vänsterpartiets oro över ökande storlek på barngrupper i förskolan 
som medför såväl hög arbetsbelastning för vår personal som risker för barnens 
välbefinnande och utveckling. Alingsås kommun har en lång väg att gå för att ens närma sig 
skolverkets riktmärken. Samtidigt kan vi konstatera att ett regelrätt införande av maxtak för 
barngrupper skulle enligt förvaltningens beräkningar medföra ökade kostnader på 92 miljoner 
kronor. En kostnad som antagligen skulle innebära nedprioriteringar som nedläggning av 
flera förskolor och grundskolor vilket vi inte kan acceptera. Därför vill vi understryka att vi 
förväntar oss mer av nämndens arbete med mindre sammanhang och grupper för barn i våra 
förskolor. Vi har av förvaltningen tidigare fått veta att endast en del av förskolorna har lyckats 
införa de nya arbetssätt som beskrivs i förvaltningens yttrande över motionen. Vi förväntar 
oss tydliga resultat av arbetet för mindre barngrupper samtidigt som förvaltningen behöver 
vara lyhörda för personalens upplevelser gällande arbetsbelastning. 
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Expedieras till  
Barn- och ungdomsnämnden 
 

Beslutsunderlag 
• §153 KS Svar på motion gällande ett maxtak på 15 barn i förskolan - Marcus Wallin 

(V) och Sanna Dabolins (V) 
• Tjänsteskrivelse - Svar på motion gällande ett maxtak på 15 barn i förskolan - Marcus 

Wallin (V) och Sandra Dabolins (V) 
• §55 BUN - Motion gällande ett maxtak på 15 barn i förskolan, reviderat beslut 
• §119 KF Motion gällande ett maxtak på 15 barn i förskolan - Marcus Wallin (V) och 

Sanna Dabolins (V) 
• Motion gällande ett maxtak på 15 barn i förskolan - Marcus Wallin (V) och Sanna 

Dabolins (V) 
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§ 163  2024.150 KS   
Svar på motion gällande arbetstidsförkortningsmodellen 80-90-100 - 
Emily Munter (V), Sanna Dabolins (V) och Martin Lindberg (V)  
Ärendebeskrivning 
Emily Munter (V), Sanna Dabolins (V) och Martin Lindberg (V) lämnade en motion om att 
kommunen ska utreda införa arbetstidförkortningsmodellen 80-90-100 till kommunfullmäktige 
den 24 mars. 
  
Motionärerna föreslår att kommunen ska införa en arbetstidsförkortningsmodell som innebär 
att äldre medarbetare orkar arbeta kvar längre och får en enklare övergång att gå i pension, 
samt att möjliggöra kompetensbehov och succesiv kompetensöverföring. 
  
Kommunfullmäktige beslutade 27 mars 2024. § 50 att lämna motionen till kommunstyrelsen 
för beredning. 
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 9 september 2024 lämnat följande yttrande: 
  
Kommunledningskontoret har mottagit motionen för beredning. Personal- och 
kompetensförsörjningen är en av de mest kritiska utmaningarna inom vår kommunala 
verksamhet. Alingsås kommun arbetar aktivt med att skapa hållbara arbetsvillkor för våra 
medarbetare och har prioriterat aktiviteter inom ramen för vår kompetensförsörjningsstrategi. 
Högst prioriterat är att upprätthålla och stärka vårt arbetsgivarvarumärke genom olika 
insatser, inklusive förmåner och möjligheter till ett hållbart arbetsliv. 
  
Kommunledningskontoret delar motionärens intention att stödja äldre medarbetare och att 
skapa förutsättningar för en mjukare övergång mot pensionering och ser också ett potentiellt 
värde i att behålla viktig kompetens längre och underlätta en successiv överföring av denna 
till yngre kollegor. Erfarenheter från andra kommuner visar att arbetstidsförkortningsmodellen 
80-90-100 kan vara ett uppskattat verktyg för dessa ändamål, men att den också medför 
praktiska och ekonomiska utmaningar. För att säkerställa att eventuella initiativ är förenliga 
med våra långsiktiga mål och ekonomiska ramar, anser kommunledningskontoret att frågan 
bör hanteras inom ramen för Alingsås kommuns arbete med strategisk 
kompetensförsörjning. Alingsås kommun har en process för strategisk kompetensförsörjning 
där både kommungemensamma och förvaltningsspecifika behov lyfts fram kontinuerligt.  
  
Kommunledningskontoret föreslår att avslå förslag att utreda införandet av 
arbetstidsförkortningsmodellen 80-90-100 i Alingsås kommun och att 
kompetensförsörjningsaktiviteter tas om hand om inom ramen för det strategiska 
kompetensförsörjningsarbetet. 
  
Kommunstyrelsen har den 21 oktober 2024, § 154 behandlat ärendet och föreslagit att 
motionen ska avslås. 
  
Anförande 
Anförande hålls av Sanna Dabolins (V).  
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Förslag till beslut på sammanträdet 
Sanna Dabolins (V) föreslår att motionen bifalls. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunfullmäktige beslutar att 
bifalla kommunstyrelsens förslag. 
  
 

Beslut 
Motionen avslås. 
 

Beslutsunderlag 
• §154 KS Svar på motion gällande arbetstidsförkortningsmodellen 80-90-100 - Emily 

Munter (V), Sanna Dabolins (V) och Martin Lindberg (V) 
• Tjänsteskrivelse - Svar på motion gällande arbetstidsförkortningsmodellen 80-90-100 
• §50 KF Motion gällande arbetstidsförkortningsmodellen 80-90-100 - Emily Munter (V), 

Sanna Dabolins (V) och Martin Lindberg (V) 
• Motion gällande arbetstidsförkortningsmodellen 80-90-100 - Emily Munter (V), Sanna 

Dabolins (V) och Martin Lindberg (V) 
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§ 164  2023.530 KS   
Svar på motion gällande ökning av antalet bussturer mellan tätort och 
landsbygd - Heidi Hankanen Ängberg (C)  
Ärendebeskrivning 
Heidi Hankanen Ängberg (C) har till kommunfullmäktige den 13 december lämnat en motion 
om att öka antalet bussturer mellan tätort och landsbygd. 
Motionären föreslår följande: 

• Kommunen utreder och kostnadsberäknar möjligheten att göra kommunala inköp i 
kollektivtrafiken för att öka antalet bussturer mellan tätort och landsbygd främst på 
kvällar och helger 

• Kommunen utreder på vilka linjer behovet av utökad turtäthet är störst 
• Kommunen utreder och kostnadsberäknar möjligheten att göra tillfälliga kommunala 

tillköp i kollektivtrafiken under Potatisfestivalen för att möjliggöra att kommuninvånare 
på landsbygden kan åka kollektivt till och från evenemanget. 

Kommunfullmäktige beslutade den 13 december 2023, § 242 att lämna motionen till 
kommunstyrelsen för beredning. 
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 23 september 2024 lämnat följande yttrande: 
  
Kommunledningskontoret har tagit del av tekniska nämndens beslut. Tekniska nämnden har 
behandlat motionen den 26 augusti 2024, § 42 och beslutat att motionen ska avstyrkas. 
Detta med anledning av det nya avtal med Västtrafik som träder i kraft med start i juni 2025. 
Kommunledningskontoret delar tekniska nämndens uppfattning och föreslår att motionen ska 
avslås. 
  
Kommunstyrelsen har den 21 oktober 2024, § 155 behandlat ärendet och föreslagit att 
motionen ska avslås. 
  
Anförande 
Anförande hålls av Heidi Hankanen Ängberg (C), Jens Christian Berlin (L), Adam Jansson 
(KD) och Holger Andersson (L). 
 

Förslag till beslut på sammanträdet 
Heidi Hankanen Ängberg (C) föreslår att motionen bifalls. 
  
Jens Christian Berlin (L) och Holger Andersson (L) föreslår att kommunstyrelsens förslag till 
beslut bifalls. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunfullmäktige beslutar att 
bifalla kommunstyrelsens förslag. 
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Beslut 
Motionen avslås. 
 

   

Reservation 
Heidi Hankanen Ängberg (C) lämnar följande skriftliga reservation: 
Kollektivtrafik gör samhället tillgängligt genom att skapa möjligheter för människor att resa till 
och från arbete, studier, fritidsaktiviteter och service. Centerpartiet ser behov av att öka 
antalet bussturer mellan tätort och landsbygd, behovet är allra störst på kvällar och helger 
men behov finns även dagtid. 
Samhällsbyggnadsförvaltningen som behandlat motionen delar Centerpartiets uppfattning 
om att kollektivtrafikutbudet är en mycket viktig del i att tillgängliggöra landsbygden. 
Samhällsbyggnadsförvaltningen skriver att kommunen årligen för dialog med Västtrafik där 
inkomna önskemål från allmänheten samt kommunens bedömning av behov utifrån 
resandeunderlag och samhällsutveckling framförs. De skriver vidare att Västtrafik upphandlat 
ny trafik för Alingsås kommun med start juni 2025 och att det "planeras för utökad trafik på 
linjerna mellan Alingsås och Norsesund/Ingared samt Alingsås och Sollebrunn under helger 
och kvällar", något som Centerpartiet hoppfullt välkomnar. Utan att ha fått någon ytterligare 
information om hur kollektivtrafiken kommer att se ut när den nya upphandlingen träder i kraft 
ser dock Centerpartiet ändå behov av att motionen bifalls. 
  
  
Anteckning 
Jens Christian Berlin (L) och Holger Andersson (L) lämnar följande protokollsanteckning: 
Liberalerna delar motionärens målsättning om en förbättrad kollektivtrafik i hela Alingsås 
kommun med en ökad och mer välplanerad turtäthet, inte minst under helger och kvällar, 
mellan kommunens olika delar. Kommunstyrelsens svar på motionen hänvisar endast till att 
ett nytt avtal med Västtrafik träder i kraft i juni 2025 och att motionen med anledning av detta 
ska avslås. Vad som inte uttryckligen framgår av kommunstyrelsens svar är att det pågår ett 
löpande arbete på samhällsbyggnadsförvaltningen kring planering och utförande av 
lokaltrafik i kommunen. Som ansvarig nämnd behandlar tekniska nämnden återkommande 
dessa frågor. Det avtal som träder i kraft 2025 kommer också att innebära utökad trafik 
mellan Alingsås och Norsesund/Ingared samt Alingsås och Sollebrunn under helger och 
kvällar. Väsentliga delar av motionens intentioner har alltså blivit omhändertagna. 
 
Expedieras till  
Tekniska nämnden 
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Beslutsunderlag 
• §155 KS Svar på motion gällande ökning av antalet bussturer mellan tätort och 

landsbygd - Heidi Hankanen Ängberg (C) 
• Tjänsteskrivelse - Svar på motion gällande att öka antalet bussturer mellan tätort och 

landbygd 
• §42 TEN - Svar på motion gällande ökning av antalet bussturer mellan tätort och 

landsbygd - Heidi Hankanen Ängberg 
• §242 KF Motion gällande ökning av antalet bussturer mellan tätort och landsbygd - 

Heidi Hankanen Ängberg (C) 
• Motion gällande ökning av antalet bussturer mellan tätort och landsbygd - Heidi 

Hankanen Ängberg (C) 
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§ 165  2024.264 KS   
Svar på motion gällande att höja friskvårdsbidraget - Amanda Andersson 
(MP)  
Ärendebeskrivning 
Amanda Andersson (MP) har till kommunfullmäktige den 12 juni 2024 lämnat en motion om 
att höja friskvårdsbidraget för kommunens anställda.  
  
Motionären föreslår att friskvårdsbidraget för Alingsås kommuns anställda höjs. 
  
Kommunfullmäktige beslutade den 12 juni 2024, § 118 att lämna motionen vidare till 
kommunstyrelsen för beredning. 
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 3 oktober 2024 lämnat följande yttrande: 
  
Personal- och kompetensförsörjningen är en av de största utmaningarna inom 
välfärdssektorn. Alingsås kommun arbetar aktivt med frågan och har ett antal prioriterade 
aktiviteter kopplat till kompetensförsörjningsstrategin. Högst prioriterat är 
arbetsgivarvarumärket där flera olika delar på sikt ingår, bland annat förmåner. 
  
Kommunledningskontoret delar motionärens syn på hälsans betydelse både för individen och 
samhället. Forskning stöder att investeringar i motion kan förbättra hälsan och minska 
sjukvårdskostnader på lång sikt. Kommunledningskontoret ser också att motion och friskvård 
främjar ett hållbart arbetsklimat och kan leda till ökad produktivitet genom minskad 
stressrelaterad ohälsa.  
  
För att säkerställa att Alingsås kommuns arbetsgivarvarumärke sett till förmåner är och förblir 
konkurrenskraftigt så genomförs omvärldsbevakning regelbundet. Detta är en del i det 
pågående arbetet med Alingsås kommuns arbetsgivarvarumärke.  
  
När det gäller friskvårdsbidrag ser kommunledningskontoret utifrån ett konkurrensperspektiv 
med andra offentliga arbetsgivare i närområdet inget prioriterat behov av att höja nivån. 
Alingsås kommuns friskvårdsbidrag står sig väl kopplat till närliggande jämförbara 
organisationer. Om läget ändras kommer frågan att aktualiseras och tas om hand inom 
ramen för arbetet med Alingsås kommuns arbetsgivaremärke. 
Kommunledningskontoret föreslår därmed att motionen avslås. 
  
Kommunstyrelsen har den 21 oktober 2024, § 156 behandlat ärendet och föreslagit att 
motionen ska avslås. 
  
Anförande 
Anförande hålls av Amanda Andersson (MP), Sanna Dabolins (V) och Daniel Filipsson (M). 
 

Förslag till beslut på sammanträdet 
Amanda Andersson (MP) och Sanna Dabolins (V) föreslår att motionen bifalls. 
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Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunfullmäktige beslutar att 
bifalla kommunstyrelsens förslag. 
  
 

Beslut 
Motionen avslås. 
 

Beslutsunderlag 
• §156 KS Svar på motion gällande att höja friskvårdsbidraget - Amanda Andersson 

(MP) 
• Tjänsteskrivelse - Svar på motion gällande höjning av friskvårdsbidraget 
• §118 KF Motion gällande att höja friskvårdbidraget - Amanda Andersson (MP) 
• Motion gällande att höja friskvårdbidraget - Amanda Andersson (MP) 
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    Utdragsbestyrkande 

 

§ 166  2024.383 KS   
Svar på interpellation till kommunstyrelsens ordförande gällande det 
brottsförebyggande arbetet - Marcus Wallin (V)  
Ärendebeskrivning 
Marcus Wallin (V) har till kommunfullmäktige den 25 september 2024, § 143 lämnat en 
interpellation till kommunstyrelsens ordförande gällande det brottsförebyggande arbetet, med 
följande frågor: 

1. Vilka förändringar eller åtgärder har Alingsås kommun vidtagit i sitt 
brottsförebyggande arbete utifrån lagen om kommunens ansvar för 
brottsförebyggande arbete (2023:196)? 

2. Vilka uppgifter som följer av lagen (2023:196) har Alingsås i skrivande stund uppfyllt? 
3. Varför följer inte Alingsås kommun lagen (2023: 196) om kommunens ansvar för det 

brottsförebyggande arbete? 

  
Interpellationssvar 
Kommunstyrelsens ordförande Daniel Filipsson (M) har i skrivelse den 4 november lämnat 
sitt interpellationssvar. 
  
Interpellationsdebatt 
I debatten deltar Marcus Wallin (V), Daniel Filipsson (M), Heidi Hankanen Ängberg (C) och 
Eva-Lotta Pamp (M). 
 

Beslutsunderlag 
• Svar på interpellation till kommunstyrelsens ordförande gällande det 

brottsförebyggande arbetet - Marcus Wallin (V) 
• §143 KF Interpellation till kommunstyrelsens ordförande gällande det 

brottsförebyggande arbetet - Marcus Wallin (V) 
• Interpellation till kommunstyrelsens ordförande gällande det brottsförebyggande 

arbetet - Marcus Wallin (V) 
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§ 167  2024.382 KS   
Svar på interpellation till kommunstyrelsens ordförande gällande 
kommunens arbete för att förebygga våld mot kvinnor - Annika Qarlsson 
(C)  
Ärendebeskrivning 
Annika Qarlsson (C) har till kommunfullmäktige den 25 september 2024, § 142 lämnat en 
interpellation till kommunstyrelsens ordförande gällande kommunens arbete för att förebygga 
våld mot kvinnor, med följande frågor: 

1. Hur ser kommunledningskontorets förebyggande arbete mot mäns våld mot kvinnor 
ut idag? 

2. Hur långt har kommunledningskontoret kommit i arbetet med att ta fram en 
handlingsplan för kommunens förebyggande arbete mot mäns våld mot kvinnor? 

  
Interpellationssvar 
Kommunstyrelsens ordförande Daniel Filipsson (M) har i skrivelse den 4 november lämnat 
sitt interpellationssvar. 
  
Interpellationsdebatt 
I debatten deltar Annika Qarlsson (C), Daniel Filipsson (M) och Marcus Wallin (V). 
 

Beslutsunderlag 
• Svar på interpellation till kommunstyrelsens ordförande gällande kommunens arbete 

för att förebygga våld mot kvinnor - Annika Qarlsson (C) 
• §142 KF Interpellation till kommunstyrelsens ordförande gällande kommunens arbete 

för att förebygga våld mot kvinnor - Annika Qarlsson (C) 
• Interpellation till kommunstyrelsens ordförande gällande kommunens arbete för att 

förebygga våld mot kvinnor - Annika Qarlsson (C) 
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§ 168  2024.474 KS   
Motion gällande att införa detektionsverktyg av barnpornografiskt 
material på kommunens datorer - Annika Qarlsson (C) och Heidi 
Hankanen Ängberg (C)  
Ärendebeskrivning 
Annika Qarlsson (C) och Heidi Hankanen Ängberg (C) lämnar en motion om att införa 
detektionsverktyg för barnpornografiskt material på kommunens datorer. 
  
Motionärerna föreslår följande: 
- kommunen inför detektionsverktyg av barnpornografiskt material på kommunens datorer 
- utarbeta en plan för att hantera upptäckta brott i samverkan med polis 
  
  
 

Beslut 
Motionen lämnas till kommunstyrelsen för beredning. 
 

Expedieras till  
Kommunstyrelsen 
 

Beslutsunderlag 
• Motion gällande att införa detektionsverktyg av barnpornografiskt material på 

kommunens datorer - Annika Qarlsson (C) och Heidi Hankanen Ängberg (C) 
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§ 169  2024.394 KS   
Avsägelse av uppdrag som ledamot i kultur- och utbildningsnämnden - 
Martin Tirhammar (C)  
Ärendebeskrivning 
Martin Tirhammar (C) har i skrivelse den 3 oktober 2024 avsagt sig sitt uppdrag som ledamot 
i kultur- och utbildningsnämnden. 
 

Beslut 
Avsägelsen beviljas. 
 

Expedieras till  
M. Tirhammar, kultur- och utbildningsnämnden 
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§ 170  2024.398 KS   
Avsägelse av uppdrag som ersättare i kultur- och utbildningsnämnden - 
Johanna Alfridsson (C)  
Ärendebeskrivning 
Johanna Alfridsson (C) har i skrivelse den 8 oktober 2024 avsagt sig sitt uppdrag som 
ersättare i kultur- och utbildningsnämnden. 
 

Beslut 
Avsägelsen beviljas. 
 

Expedieras till  
J. Alfridsson, kultur- och utbildningsnämnden 
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§ 171  2024.401 KS   
Avsägelse av uppdrag som ersättare i vård- och omsorgsnämnden - 
Zlatibor Sinik (C)  
Ärendebeskrivning 
Zlatibor Sinik (C) har i skrivelse den 17 oktober 2024 avsagt sig sitt uppdrag som ersättare i 
vård- och omsorgsnämnden. 
 

Beslut 
Avsägelsen beviljas. 
 

Expedieras till  
Z. Sinik, vård- och omsorgsnämnden 
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§ 172  2024.480 KS   
Kommunalt kompletteringsval – Ledamot i kultur- och 
utbildningsnämnden efter Martin Tirhammar (C), Johanna Alfridsson (C)  
Beslut 
Johanna Alfridsson (C) utses till ledamot i kultur- och utbildningsnämnden, efter Martin 
Tirhammar (C) för tiden fram till och med den 31 december 2026 
 

Expedieras till  
J. Alfridsson, kultur- och utbildningsnämnden 
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§ 173  2024.481 KS   
Kommunalt kompletteringsval – Ersättare i kultur- och 
utbildningsnämnden efter Johanna Alfridsson (C), Ali Said (C)  
Beslut 
Ali Said (C) utses till ersättare i kultur- och utbildningsnämnden, efter Johanna Alfridsson (C) 
för tiden fram till och med den 31 december 2026 
 

Expedieras till  
A. Said, kultur- och utbildningsnämnden 
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§ 174  2024.482 KS   
Kommunalt kompletteringsval – Ersättare i vård- och omsorgsnämnden 
efter Zlatibor Sinik (C), Leif Åkerblad (C)  
Beslut 
Leif Åkerblad (C) utses till ersättare i vård- och omsorgsnämnden, efter Zlatibor Sinik (C) för 
tiden fram till och med den 31 december 2026 
 

Expedieras till  
L. Åkerblad, vård- och omsorgsnämnden 
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§175     
Meddelanden 

   
Informationen noteras. 
 
Anmälningar 

• 2024.029 KS-003  § 44 SN - Ej verkställda beslut enligt SoL, kvartal 2 
• 2024.009 KS-018  § 565 Tolkförmedlingen Väst - Budget och verksamhetsplan 

2025-2027 
• 2024.009 KS-019  Tolkförmedlingen Väst - Budget och verksamhetsplan 2025-2027 
• 2024.009 KS-020  § 567 Tolkförmedlingen Väst - Beslut att öppna upp för nya 

medlemmar 
• 2024.009 KS-021  § 564 Tolkförmedlingen Väst - Delårsrapport 2024 för 

Tolkförmedling Väst 
• 2024.009 KS-022  Tolkförmedlingen Väst - Delårsrapport 2024 
• 2024.009 KS-023  Revisorernas bedömning av delårsrapport 2024 för 

Tolkförmedling Väst 
• 2024.009 KS-024  Granskning av delårsrapport 2024 för Tolkförmedling Väst 
• 2024.009 KS-025  Yttrande om delårsrapport 2024 för Tolkförmedling Väst 
• 2024.009 KS-026  Förbundsordning för Tolkförmedling Väst 
• 2024.009 KS-027  § 168 KF Mölndals stad - Reviderad förbundsordning för 

Samordningsförbundet Insjöriket 
• 2024.028 KS-009  §69 VON - Rapportering av ej verkställda beslut enligt LSS, 

kvartal 3 
• 2024.028 KS-011  § 68 VON - Rapportering av ej verkställda beslut enligt SoL, 

kvartal 3 
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